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The history of Hougang Elementary School can be traced back to the "Cigu Public School Hougang Branch"
established on March 20, 1928 during the Japanese colonial period. At the beginning of the school's establishment,
there was no school building available, so classes were temporarily held in private houses. In June of the same year
a new classroom was built near the original Taitan Village Market.
On July 24, 1935, the first of many name changes occurred - to "Hougang Public School". About the same time,
there was a proposal to move the school and by 1941, a new school was built at the current site, although the
transition of students took six years.
Over the next two decades, name changes continued. On May 1, 1941, it was renamed "Hougang National School"
due to the revision of Taiwan's Education Order. It was then renamed "Tainan County Cigu Township Second
National School" on January 17, 1946, and on December 17 of the same year, "Tainan Hougang National School".
In July 1964, nutritious lunches were provided to school children, and that practice continues to this day. On August
1, 1968, due to the implementation of nine-year compulsory national education in Taiwan, the school was
restructured into the "Hougang Elementary School". On August 1, 2001, Dingshan Elementary School was merged
into Hougang Elementary School and became the school’s “Dingshan Branch”. In 2008, the Dingshan branch closed
due to insufficient enrolments, and the students were transferred to the Hougang Elementary School main campus.
Hougang Elementary School has gained a reputation for their use of the creative arts - music, dance, drama, visual
arts, and creative writing - as a tool for fostering innovation, critical thinking, and self-expression. This approach
continues to this day, and in a rapidly changing world, creativity and innovation will provide greater opportunities for
our students. 

歷史 History



歷史 History

      後港國小的歷史可追溯至1928年3月20日日治時期成立的「七股公學校後港分教場」。學校成
立之初，沒有可用校舍，所以課程暫時在私人住宅中進行。同年6月，在原台潭村市場附近新建
了教室。
     1935 年 7 月 24 日，學校進行了第一次更名—「後港公學校」。大約在同一時間，有人提議搬
遷學校，到 1941 年，一所新學校在現址建成，儘管學生的過渡花了六年時間。
在接下來的二十年裡，名稱不斷改變。 1941年5月1日，因台灣教育令修改，改名為「後港國民
學校」。 1946年1月17日更名為“臺南縣七股鄉第二國民學校”，同年12月17日更名為“臺南縣七
股鄉後港國民學校”。
     1964 年 7 月，為學童提供營養午餐，這種做法一直延續至今。 1968年8月1日，因臺灣實施九
年義務教育，學校改制為「臺南縣七股鄉後港國民小學」。 2001年8月1日，頂山小學併入後港小
學，成為學校的「頂山分校」。 2008年，頂山分校因招生不足而關閉，學生轉入後港小學主校
區。
     後港小學因使用創意藝術（視覺藝術、音樂、戲劇、舞蹈和創意寫作）作為培養創新、批判性
思維和自我表達的工具而享有盛譽。 這種方法一直延續到今天，在瞬息萬變的世界中，創造力和
創新將變得更加重要。



創「藝」校園 A Creative Campus
Hougang Elementary School is located in the Cigu District of Tainan City, in the southern coastal area of Taiwan.
Most of the residents are engaged in aquaculture and farming. The children of Hougang are friendly and cheerful.
Also, they are full of positivity, curiosity, and fearlessness.

 
At Hougang Elementary, we actively look for artistic resources, and invite artists to provide art and literature
courses. This engages students' interest and encourages art appreciation by using thematic teaching material.

 
We also incorporate local materials like oyster shells, salt, driftwood, and other marine resources into our teaching.
We integrate the imagery of the local fauna such as the black-faced spoonbill birds and the milkfish. For first and
second grades, there is a project lesson called "Gift from the Sea". Students make small books, coastal art
decorations, and treasure maps to realize and appreciate the beauty of and the threats to the ocean. For third and
fourth grades, the project lesson is called "Coastal Treasure Hunt”. Through on-the-spot exploration, students get
to know the coastal animals and plants up close and in person. Students use seashells, clams, oyster shells, coastal
plant leaves, and seeds to make puppets and multi-dimensional art to create exciting representations of Hougang. 

 
For fifth and sixth grades, we put emphasis on the concept of a "campus art gallery" by creating installation art. In
so doing, we hope to create a campus full of vitality, beauty, and fun.



      後港國小位於台灣南部沿海地區台南市七股區。大多數居民從事水產養殖和種植業。後港的孩子友善開朗。此
外，他們充滿積極性、好奇心和無所畏懼。在後港小學，我們積極尋找藝術資源，邀請藝術家提供藝術和文學課
程。透過使用主題教材來激發學生的興趣並鼓勵藝術欣賞。
      我們也將牡蠣殼、鹽、浮木和其他海洋資源等當地材料融入我們的教學中。我們融入了當地動物群的圖象，例
如黑面琵鷺和虱目魚。一年級和二年級有一個名為“來自大海的禮物”的校訂課程。學生們製作小書、沿海藝術
裝飾品和藏寶圖，以認識和欣賞海洋的美麗和海洋的威脅。三、四年級的課程名為「海岸尋寶」，透過實地探
索，學生了解沿海動植物知識。學生們利用貝殼、蛤、牡蠣殼、沿海植物的葉子和種子製作木偶和多元藝術品，
創造出令人興奮的後港表現。

      對於五年級和六年級，我們透過創作裝置藝術來強調「校園藝術畫廊」的概念。我們希望以此打造一個充滿活
力、美麗、有趣的校園。

創「藝」校園 A Creative Campus



數位學習
Digital
Learning

Science, technology, and English are basic abilities for
students, now and in the future. In order to reach our goals,
we provide computational thinking and programming courses
from grade 4 to grade 6. 

 
We aim to solve scientific issues and tasks connected to real
life through cooperative tasks so that students can learn the
importance of teamwork and develop independent thinking
through problem solving.       科學、技術、英語是學生現在和未來的基本能力。為了

實現這些目標，我們提供了從四年級到六年級的計算思維和
程式設計課程。學生學習如何寫程式來解決問題。我們希望
透過合作任務來解決科學問題和與現實生活相關的任務，讓
孩子也能學到團隊合作以及獨立思考和解決問題的重要性。



The improvement of English
proficiency for every student is
our goal. In order to provide an
all-English learning experience,
we have recruited native English
speaking foreign teachers for our
school who co-teach with the
local Hougang teachers.
Classrooms are decorated with
English language posters and
English language books can be
found throughout the campus.
Teachers and students learn
English through
immersivelearning. 

雙語教育
Bilingual
Education

      提高每個學生的英語程度是我們的目標。
為了提供全英語的學習體驗，我們為學校聘請
了以英語為母語的外籍教師，與後港老師共同
授課。教室裡裝飾著英文海報，校園各處都可
以找到英文書。教師和學生透過沉浸式學習來
學習英語。



閱讀教育 Reading Education

Reading is the foundation of lifelong learning. Reading can help students acquire knowledge
and skills, develop thinking skills, cultivate emotional literacy, enhance creativity, and
establish values. The school proactively organizes diversified reading activities to raise
students' interest in reading. For example, promoting MSSR, online shared reading, birthday
books, teacher reading workshop, Book Planet, reading certification, good book
recommendations, reading competitions, reading rankings, inviting writers to the school, and
taking children to bookstores and libraries to expose them to a variety of books. The school
proactively creates a bookish campus so students can read anytime and anywhere on
campus. Each classroom has a cozy reading corner, allowing children to enjoy reading in a
comfortable environment and develop good reading habits from an early age.

      閱讀是終身學習的基礎。閱讀可以幫助學生獲得知識和技能、發展思考能力、培養情緒素養、增強創造力、建立價值觀。學校積極舉辦豐富多
彩的讀書活動，提升學生的閱讀興趣。例如，推廣MSSR、線上分享閱讀、生日讀物、教師閱讀工作坊、閱讀星球、閱讀認證、好書推薦、閱讀比
賽、閱讀排行榜、邀請作家到學校、帶孩子去書店、圖書館接觸等。學校積極打造書香校園，讓學生在校園內隨時隨地閱讀。每間教室都設有溫
馨的閱讀角，讓孩子們在舒適的環境中享受閱讀的樂趣，從小養成良好的閱讀習慣。



戶外教育
Outdoor
Education

Hougang Elementary School’s outdoor education promotes
physical and mental development through personal experience
of the natural environment. This allows students to observe and
explore the outdoors first-hand, thereby enhancing their
understanding and care for nature. 

Outdoor education activities often require teamwork to
complete. While participating in these activities, students learn
how to work with others, divide work, communicate, and
resolve conflicts. 

Additionally, outdoor education activities often involve various
challenges, such as weather changes, rugged terrain, and
unexpected events. When facing these challenges, students
learn how to solve problems, respond to emergencies, and
improve their adaptability and self confidence. 

Our outdoor activities include ecological observation,
environmental education, mountaineering, cycling, food and
agriculture education, and many more. To encourage physical
fitness, golf , running, and other sport activities are offered for
fun and exercise, and this promotes the students' healthy
physical and mental development."



戶外教育 Outdoor Education
     後港小學的戶外教育透過對自然環境的親身體驗促進身心發展。這讓學生能夠親身觀察和探索戶外，從而增強他們對自然
的理解和關懷。
 
     戶外教育活動往往需要團隊合作才能完成。在參與這些活動的同時，學生學習如何與他人合作、分工、溝通和解決衝突。
 
     此外，戶外教育活動通常涉及各種挑戰，例如天氣變化、崎嶇的地形和不可預期事件。面對這些挑戰，學生學習如何解決
問題、應對突發事件，提升適應力和自信心。
 
     我們的戶外活動包括生態觀察、環境教育、登山、騎行、食品和農業教育等等。此外，也積極開展高爾夫、跑步等活動，
鍛鍊學生體質，促進身心健康發展。


